
Szerda, 2008. december 2A. Megyei tükör 17 

SZABÓ G Á B O R , A SZEGEDI T U D O M Á N Y E G Y E T E M VEZETŐJE A NAGY BEJELENTÉSEK ÉVÉRŐL 

A rektor az optimizmusból indul ki 
Klinikai tömb, tuda'ssétány - milli-
árdos projektekről szólt a Szegedi 
Tudományegyetem áve, amely a fel-
vételik szempontjából is sikeresnek 
értékelhető. Szabó Gábor rektor tart 
a következő esztendőtől, de nem 
enged optimizmusából. 

R . T Ó T H G Á B O R 
- Nem szeretek költözni. Hetekig trení-
roztam magam, hogy dobozolnom 
kell a dolgaimat. Szerintem lakályos 
lett az irodám. A Szent-Györgyi-szobor 
is jött velem, most oldalról néz rám -
meséli Szabó Gábor, a Szegedi Tudo-
mányegyetem rektora. Néhány hete 
költözött a felújításra váró Dugonics 
téri Rektori Hivatalból (RH) a József 
Attila Tanulmányi és Információs Köz-
pontba. 

Mozgalmas év áll tehát a rektor mö-
gött - lapunk is beszámolt a 7,7 milli-
árd forintos fejlesztési pályázatról az 
RH felújítására, a tudássétány létreho-
zására; az egymilliárdos felújítási pro-
jektről az öthalmi kollégiumban; s ar-
ról, hogy Szeged is eséllyel pályázik 
az Európai Unió 100 milliárd forintos 
lézerközpontjára. 

- Nevezhetjük az ideit a nagy beje-
lentések évének, ám azt nem tudtuk, 
hogy a gazdasági krízis mindent átér-
tékel. Minden lelassult - de nem állt 
meg! A legnagyobb gondot az öthalmi 
kollégiumok felújítása jelenti. Fel kell 
gyorsítanunk a projektet a harmadik 
nagy bejelentés, a lézerközpont meg-
valósításához. Ha ezt a várossal közö-
sen elnyerjük, sok nemzetközi tudós-
nak kell lakóhelyet biztosítani, nem 
messze kutatóhelyüktől - fogalmaz 
Szabó Gábor. 

Ha már lassulás: késik a klinikai 
tömb 11,1 milliárdos pályázatának ered-
ményhirdetése is. - Nagyon bonyolult 
projekt, szűkösek a rendelkezésre álló 
források, nem könnyű a dolguk a pro-

SZABÓ GÁBOR REKTOR ÚJ HIVATALI HELYISÉGÉBEN 

jektminősítőknek. Helyes, hogy na-
gyon aprólékosan megvizsgálják a pá-
lyázatokat. Ha eddig tudtunk várni, 
ezen a néhány hónapon nem fog múl-
ni. Január 15-e, az első kormányülés 
után szerintem meg lesz az eredmény -
vélekedik a rektor. Az egészségügy 
idén is kulcskérdés volt, a szegedi in-
tegráció egyéves mérlegét is megvonta 
Szabó Gábor. - Nem zökkenőmentes az 
integráció, de miután az én asztalomon 
egy év alatt ötnél kevesebb reklamáció 
landolt ennek kapcsán - például sor-
ban állás, a CT-várólista miatt -, mond-
hatom: mindenki teszi a dolgát. Nem 

voltak tömeges elbocsátások, petíciók, 
ez a legfontosabb - hangsúlyozza, hoz-
zátéve: „nem tudok másból kiindulni, 
csak az optimizmusból. Nem tudom bi-
zonyítani ennek alapját, de hallgatok a 
megérzéseimre". 

A jövő évvel kapcsolatos várakozá-
sok viszont próbára teszik. - Stabili-
zálni kell az egyetem munkaerő-meg-
tartó képességét, az eddigihez hasonló 
aktivitású bevételszerzéssel, a nadrág-
szíj összehúzásával, karok közötti ösz-
szetartással, olyan idegen nyelvű kép-
zésekkel, amelyek vonzóak a külföldi 
hallgatók számára - ismerteti terveit. 

Pozitív a mérleg az idei felvételi 
kapcsán: a tavalyinál 1000-1200-zal 
több hallgató választotta az SZTE-t. 
Miért? - Előredolgoztunk. A gazdaság-
tudományi kar a mesterképzésekkel, 
a Juhász Gyula pedagógusképző kar 

Fotó: Segesvári Csaba 

például a felsőfokú szakképzéssel 
hozta szépen az eredményeket -
mondja jók a nyílt napjaink, és az 
egyetem- nemzetközi listákon való jó 
szereplése is viszi hírünket a világ-
ban. 

S Az év pillanata: unoka született 
Szeretnék nagypapává válni - tűztem ki magam elé célként egy interjúban három 

éve félig viccesen, félig komolyan. Teljesült: november 13-án megszületett a 

lányom kisfia, Tas Attila - mesél legszebb karácsonyi ajándékáról a rektor. Már 

adott is neki valamit: Japánból hozott neki egy helikoptert. - Egyelőre csak 

percekre kapom meg. Én csak úgy hívom, „Jungle Friend", dzsungelhaver - egy 

ilyen feliratú rugdalózóban láttam meg eló'ször. 

Ezüstérmet szerzett a dél-koreai természettudományi olimpián a szegedi 
Radnóti Miklós gimnázium diákja, Börcsök Bence. Édesanyja, Rúzsa polgár-
mestere is büszke rá. 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
- Gyakorlati feladatunk az volt, hogy 
felboncoljunk egy tintahalat, és keres-
sük meg bizonyos szerveit. Három szí-
véből csak kettőt találtunk meg - me-
séli Börcsök Bence, a szegedi Radnóti 
Miklós Kísérleti Gimnázium diákja, 
aki tagja lehetett a Dél-Koreában meg-
rendezett nemzetközi junior termé-
szettudományi olimpián a története 
legjobb szereplését produkáló magyar 
csapatnak: egy arany-, négy ezüst- és 
egy bronzérmet szerzett a hatfős külö-
nítmény. 

A 10. M-es, 15 éves fiú a világ 42 or-
szágából érkezett 270 diákkal mérte 
össze tudását. Közel két hétig voltak 
Dél-Koreában. Először tesztet kellett 
kitölteniük, voltak számolásos felada-

tok - például a növények virágzásáról 
és a már említett gyakorlati próba-

tétel. A legjobb 27 versenyző kapott 
aranyat, a következő 27 pedig ezüstöt. 
Hosszú út vezetett Dél-Koreába, s itt 
elsősorban nem a 11 órás repülésre 
kell gondolni. 

- A hazai szervező, Villányi Attila 
szólt a tavalyi országos tanulmányi 

Szöuli ebéd 
Az emberek nem 150 centisek, mint képzeltük, mogorvának tűntek, állandóan 

rohantak a gyönyörű, díszes háztetők, agyondíszített falak között - mesél szöuli 

élményeiről Bence, akinek kiemelkedő biológiatudása ellenére a tradicionális 

koreai ebéd elemzése feladta a leckét: „húszcentis asztaloknál ültünk, 

törökülésben. Furcsa ízű, darálthússzerű ételt kaptunk, hínárszerű, fekete 

zöldségekkel". 

versenyek döntőseinek, hogy van égy 
ilyen verseny, jelentkezhetünk. Nyá-
ron néhány napos szakkörök voltak -
Szegeden Bán Sándor tanár úr biológi-
ázott velem -, majd két válogató után 
maradtunk hatan - mesél a kiválasz-
tási folyamatról Bence, akinek érdek-
lődése már gyerekkorában a termé-
szettudományok felé fordult - ezen 
könyvek fölött „nem kellett sokat ül-
ni". Matematika szakos osztályba jár -
hetedikben már a kilencedikeseknek 
szánt mechanikafeladatokat vették. 

Bence nem áll rosszul a humán tan-
tárgyakkal sem: jó jegyei vannak tör-
ténelemből, magyarból is, szeret ol-
vasni, és kedveli a művészeteket. Zon-
gorázik, társastáncol, színészkedik 

VEGYÉSZMÉRNÖK LESZ? Bence eddig 

építészmérnök akart lenni, de most 

egy kicsit elbizonytalanodott: még 

nem tudja, hol tanul tovább. Édes-

anyja, Sánta Gizella, Rúzsa polgár-

mestere kutatói, vegyészmérnöki pá-

lyára kapacitálná. - Nagyon büszke 

vagyok rá. Sokat nélkülözzük itthon-

ról, mindent megteszünk érte, ami 

tőlünk telik. A tanulásban már nem 

tudunk segíteni: a biztos hazatérés le-

hetőségét biztosítjuk neki - mondja. 

szabadidejében. Amiből azért nincsen 
sok: általában napi 2 óra a biológiáé, 
kémiáé és fizikáé. 

A RÚZSAI FIATALEMBER E Z Ü S T É R M E T SZERZETT A T E R M É S Z E T T U D O M Á N Y I O L I M P I Á N 

Tintahalat is boncolt Dél-Koreában Börcsök Bence 
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